
 

  

 
Menighedsrådsmøde tirsdag den 10. august 2021 
 
Mødet afholdes i Sognehuset kl. 18.30 – 21.00 
 
 

 
Deltagere: Bjarne Brisson Fritzbøger (fm),Vibeke 
Beierholm (nf),  Jan Nielsen (kv), Dorthe Fried 
Pedersen (kp), Michael Rosendal (sp), Nana 
Schiøtt Hansen (sp), Gunder Gundersen (sp), Al 
Larsen (mrep) Vita Fischer, Birgitte Steen, Hanne 
Norre, Birgitte Jakobsen, Anders Arleth, Bruno 
Madsen, Marianne Søndergaard Kristensen. 
 
Stephen Larsen (orlov) 
 
 
Afbud:  
Gunder Gundersen (ferie), Hanne Mejlhede (ferie) 

Punkt 156  - beslutningspunkt Ad punkt 156 

Godkendelse af dagsorden 
 

Dagsorden blev godkendt uden bemærkninger 

Punkt 157 – orienteringspunkt Ad punkt 157 

Meddelelser fra formanden 
Orientering fra FU 
 
 

Formanden bød velkommen til den nye 
præstesekretær, Ann Busch, der er ansat 8 timer i 
sognehuset – hun kommer fra en stilling som 
kordegn i Viby. 
 
Repræsentantskabsmødet i det fælleskirkekontor, 
her deltager Jan Nielsen. 
 
Jan Nielsen og Bjarne Fritzbøger har deltaget i 
landsmødet sammen med 400. 
 
Der afholdes intromøder for nye medlemmer i 
MR den 30. august og 6. september. 
 
Biskoppen har svaret på vores brev om 
suppleringsvalg. 

Punkt  157 – beslutningspunkt/orienteringspunkt Ad punkt 157 

SU/AMU/Arb. grp – samarbejde 
 

IAB 

Punkt 158 - beslutningspunkt Ad punkt 158 

Opfølgning på ny struktur/ledelse 
Konkrete arbejdsmiljø tiltag- (FAR) 
 
Arbejdsmiljødag 7. oktober 2021 
 
Orientering af medarbejderne den 11. august 2021 kl. 
9.00 
 
 

Formanden orienterede om de møder, der har 
været afholdt med FAR. 
Det er blevet besluttet, at der afholdes en 
arbejdsmiljødag den 7. oktober 2021 kl. 8 – 15, 
hvor processen med FAR igangsættes. 
 
Formanden opfordrer de af medlemmerne, der 
har mulighed for det, at deltage 
 



 Onsdag den 11. august 2021 kl. 9.00 afholdes der 
orientering af medarbejderne i sognegården. 

Punkt 159 – beslutningpunkt Ad punkt 159 

Forretningsorden for menighedsrådet 
 
Gemmengang forud for godkendelse 
 
Bilag 1 (forretningsorden, referat) 
 

Formanden gennemgik det første udkast til 
forretningsordningen for menighedsrådet. 
 
Der var en debat om forslaget om, at der kan 
vælges en anden mødeleder/dirigent end 
formand eller næstformand. 
 
Principielt skal bilag til en dagsorden ikke lægges 
op på sognets hjemmeside.  
Det foreslås, at alle udvalg nævnes på 
hjemmesiden med angivelse af formand for 
udvalget. Og hvis en borger ønsker at få 
indformationer, kan man henvende sig til 
formanden for det udvalg det drejer sig om. 
 
Det blev konstateret, at driftudvalget er nedlagt. 
 
 

Punkt 160 – beslutningspunkt Ad punkt 160 

Stephen Larsens ansøgning om udtræden af 
menighedsrådet 
 
FU anbefaler ansøgningen 
 

Menighedsrådet godkender Stephen Larsens 
ansøgning om udtræden af menighedsrådet. 

Punkt 161 – beslutningspunkt Ad punkt 161 

Nye takster for organist- og sangervikar 
 
FU foreslår at taksterne hæves til kr. beløb oplyses på 
mødet 

Menighedsrådet diskuterede problematikken 
med at få organistvikarer. 
 
 
Punktet overføres til den lukkede dagsorden for 
videre drøftelse 

Punkt 162 – beslutningspunkt Ad punkt 162 

Henvendelse fra Statens Museum for kunst. 
 
FU foreslår, at formanden og udsmykningsudvalget 
overtager henvendelsen 

Henvendelsen drejer sig om et samarbejde med 
menighedsrådet i f.m. maleren C. Bloch, der har 
malet vores altertavle. 
 
Kirkeværgen foreslår, at altertavlen kan udlånes i 
den periode, hvor kirken skal renoveres. 
 
Altertavlen har tidligere været lånt ud. 
 
Henvendelsen overdrages til 
udsmykningsudvalget. 

Punkt 163 - beslutningspunkt Ad punkt 163 

Donation fra 1. Skt. Georgs Gilderne  
 
FU foreslår at donationen indsættes på formålskonto 
3762 

Menighedsrådet takker for donationen, der efter 
giverenes ønske går til børn og unge. 
 
Menighedsrådet beslutter, at beløbet overdrages 
til kirke- og kulturmedarbejderen, så hun køber 
noget til børn og ungearbejdet 



Punkt 164 – beslutningspunkt Ad punkt 164 

Kirkekaffe – genoptagelse 
 

Punktet sendes til behandling i aktivitetsudvalget. 

Punkt 165 – beslutningspunkt Ad punkt 165 

Godkendelse af referater fra 
Budget udvalg ( bilag 2 – eftersendes) 
Aktivitetsudvalg (bilag 3a og 3b) 
 
Kommunikationsudvalg 
Udsmykningsudvalg  

Bygningsudvalg 
kirkegårdsudvalget 
 
 

 
IAB 
Referatet behandles på næste møde – idet der er 
uafklarede spørgsmål  
Kirkebladet er gået i trykken og udkommer uge 35 
IAB 
IAB 
IAB 

Punkt 166 – orienteringspunkt Ad punkt 166 

Orientering fra: 
Præsterne 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Midlertidige ledelse 
Kasserer 
 
 
 
Kontaktperson 
Kirkeværge 
 
 
 
 
 
 
 
Medarbejderrepræsentant  
 

 
Nana: børnekirken overgår til Hanne Mejlhede. 
Hver anden mandag i måneden afholdes 
sorggruppe for pårørende til demensramte. 
Starter Studiegruppe om de tekster, der er i 
højmesserne – ligger mandag. Der er 
konfirmation på søndag og i september. De nye 
konfirmander starter op i oktober.  
Michael: vi er begyndt at bruge frivillige til at læse 
ind- og udgangsbøn. Konfirmandopstarten er 
udskudt så de konfirmationer, der skal afholdes i 
september bliver afholdt i ro. Der afholdes drop-
in dåb den 18. august. – MR opfordres til at 
deltage. 
IAB 
Kassereren fortalte, at det overordnet ser det 
fornuftigt ud, der er dog poster, der er 
overskredet, men der ses på det sammen med 
regnskabsføreren 
IAB 
KV rykker håndværkerne, så arbejdet med hullet 
under fliserne og med ruden i kirkedøren bliver 
udført. 
Der er stadig problemer med at alarmen ikke 
bliver sat til i sognehuset og kapellanboligen. 
Lydanlægget i kirken er blevet testet efter en 
klage. Der har været en klage over træerne på 
kirkegården ud mod Platanvej.  
Flere medarbejdere synes, det er godt at der nu 
sættes skub i processen omkring forbedring af det 
psykiskearbejdsmiljø/kulturen. 

Punkt 167 Ad punkt 167 

Eventuelt 
 

Jan Nielsen: Ønsker at der findes en afløser for 
ham i omviserlauget. 
Bispevalg: der er pt. 3 kandidater. 
Der skal rettes navne på sogn.dk – det er 
medlemmer af valgbestyrelsen der kan foretage 
disse rettelser. 



Birgitte Steen spørger om det kan være rigtigt, at 
kirketjenerne skal brænde ukrudt ved kirken og 
sognegården – Det er en del af deres 
opgavebeskrivelse. 
Olgafonden – der står i fundatsen, at midlerne 
skal anvendes til aktiviteter med ældre.  

Punkt 173 – beslutningspunkt Ad Punkt 173 

Godkendelse af referat: 
 
SU – ikke afholdt møde 
AMU – Bilag 4a samt godkendelse af følgende 

• Anti-krænkelsespolitik, bilag 4b 

• Rusmiddelpolitik, bilag 4c 

• Sygefraværspolitik, bilag 4d 

• Rygepolitik, bilag, bilag 4e 

• Kommunikationspolitik, bilag 4f 
 

Punkterne 168 – 172 ligger på den lukkede 
dagsorden 
IAB 
 
Der er taget udgangspunkt i politikker, der er 
lavet i 2013. 
Rygepolitikken er et lovkrav. 
Det er et krav i arbejdsmiljøloven, at der 
foreligger en rusmiddelpolitik. 
Sygefraværspolitikken er lavet for at give ledelsen 
et arbejdsredskab, så alle medarbejdere bliver 
behandlet ens. Der er nogle lovkrav, der skal 
overholdes ved fx langtidssygemelding. 
Kommunikationspolitikken og anti-
krænkelsespolitikken er lavet på opfordring af 
konsulenten fra Folkekirkens Arbejdsmiljø 
Rådgivning. 
Politikkerne er et værktøj, der kan anvendes af 
både ledere og medarbejdere. 
 
Menigedsrådet diskuterede indholdet i de 
forskellige politikker. 
 
Politikkerne blev godkendt. 
 
 
 
 

 
Bjarne Brisson Fritzbøger, Formand 
 
 
 
 
 


